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нервозності напередодні дня «Х» так чи інакше вплинули на зміст та суть розмови. Як 
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Когда в Украине стало известно, что ассоциации не будет, Виктор Янукович в 

австрийской столице убеждал, что альтернативы евроинтеграции нет  ТРК 
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Друковані видання 

Ключі до європейських дверей поки що не підібрали  

Сергій Коваленко, "Голос України" 

Відкривши ранкове засідання, Голова Верховної Ради Володимир Рибак привітав 

присутніх у сесійній залі членів моніторингової місії Європарламенту Пета Кокса та 

Олександра Квасневського, котрі прибули, щоб на власні очі побачити, як парламент 

розглядатиме три євроінтеграційні законопроекти: про вибори, про прокуратуру та про 

лікування засуджених за кордоном. 

І перший акорд був обнадійливий — законопроект про внесення змін до виборчого 

законодавства народні депутати ухвалили в цілому фактично без обговорення. «За» 

проголосували 365 народних депутатів. 

Проте наступне питання — законопроект про лікування засуджених за кордоном — 

знову стало каменем спотикання на шляху до Європи. Оскільки робоча група так і не 

напрацювала узгоджений законопроект, то в порядку денному на четвер значилися чотири 

раніше внесені законопроекти: про внесення змін до статті 84 Кримінального кодексу України 

щодо можливості лікування за кордоном осіб, засуджених до позбавлення волі (автор — 

Анжеліка Лабунська); про заборону вибіркового правосуддя та зняття перешкод до підписання 

Угоди про асоціацію між Україною та Європейським Союзом і його державами-членами 

(проект Арсенія Яценюка); про внесення змін до Кримінально-виконавчого кодексу України 

щодо забезпечення права засуджених на лікування за кордоном (проект Сергія Міщенка) та 

законопроект Володимира Купчака про внесення змін до деяких законодавчих актів України 

щодо гуманізації законодавства про попереднє ув’язнення та забезпечення конституційних прав 

і свобод осіб, взятих під варту, осіб, засуджених до позбавлення волі, а також засуджених, які 
перебувають на лікуванні в закладах охорони здоров’я за межами установ виконання покарань. 

Під час обміну думками А. Яценюк («Батьківщина») повідомив, що Юлія Тимошенко 

звернулася до опозиції із закликом підтримати будь-який закон стосовно надання їй можливості 
лікування, незалежно від його редакції. 

А. Яценюк також запропонував внести до порядку денного ще один підготовлений 

опозицією законопроект про можливість лікування засуджених за кордоном (автор — Андрій 

Кожем’якін). 

Натомість представник фракції Партії регіонів Володимир Олійник висловив думку, що 

оскільки робоча група поки що не напрацювала узгодженого документа, то опозиція, виносячи 

це питання на розгляд парламенту, фактично хоче заблокувати євроінтеграцію. 

Після цього Верховна Рада проголосувала за включення до порядку денного ще двох 

законопроектів, які подали Олег Ляшко (про звільнення Тимошенко від подальшого відбування 

покарання) та Андрій Кожем’якін (про внесення змін до деяких законів України щодо реалізації 
принципу гуманізму при виконанні окремих видів покарань). 

Обговорення цих законопроектів було дуже емоційним. 

Андрій Кожем’якін, закликавши підтримати поданий ним та низкою колег-опозиціонерів 

законопроект, зазначив, що «фактично в ньому йдеться не про звільнення, а про переривання 
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терміну відбування покарання». Він також запевнив, що опозиція врахувала чимало пропозицій 

представників Партії регіонів, а Головне науково-експертне управління Верховної Ради визнало 

цей законопроект прийнятним.  

Ганна Герман (Партія регіонів) зазначила, що досягти позитивного результату в стінах 

парламенту можна лише шляхом консенсусу.  

Утім, на думку Віталія Кличка («УДАР»), опозиція вже й так пішла на всі можливі 
компроміси.  

Цілком очікуваною була позиція комуністів: Петро Симоненко повідомив, що фракція 

КПУ «у цьому шабаші брати участі не буде». 

Наступне голосування показало, що жоден із шести законопроектів не набирає 
необхідних 226 голосів. Зокрема, законопроект Анжеліки Лабунської підтримали лише 194 

народні депутати, законопроект Арсенія Яценюка — 192, Сергія Міщенка — 195, Володимира 

Купчака — 193, Олега Ляшка — 190, Андрія Кожем’якіна — 195. 

Після провального голосування Ірина Геращенко («УДАР») запропонувала Президенту 

Віктору Януковичу, щоб група з питань помилування негайно розглянула звернення 

представників Європарламенту Кокса та Квасневського і 173 народних депутатів про 

помилування Юлії Тимошенко. «Це звернення не фізичних осіб, це звернення мільйонів 

громадян, це звернення 28 європейських країн та 500 мільйонів європейців», — сказала вона. 

Після цього Арсеній Яценюк передав главі парламенту проект указу Президента України 

про помилування Юлії Тимошенко. «Нехай Президент підписує указ і не боїться того, що його 

політичний опонент вийде на свободу», — сказав він. 

Натомість Володимир Олійник (Партія регіонів) закликав опозицію продовжувати 

пошук компромісу в межах створеної парламентом робочої групи. 

Після цього Володимир Рибак запропонував голові робочої групи Геннадію Васильєву 

продовжити розробку узгодженого варіанта законопроекту про лікування засуджених за 

кордоном. 

Так само Верховна Рада виявилася не готовою до ухвалення законопроекту про 

прокуратуру, оскільки профільний комітет ще не подав до нього порівняльної таблиці. Як 

зазначив Віталій Журавський (Партія регіонів), оскільки народним депутатам досі не роздано 

таблиці з більш як 600 поправками, то комітет має продовжити роботу над цим документом. 

Тож хоч представники опозиції і заявили, що відмовляються від власних поправок та 

готові проголосувати в цілому за законопроект про прокуратуру в поданій Президентом 

редакції, глава парламенту оголосив перерву в засіданні та запросив лідерів фракцій на нараду. 

Після завершення перерви було повідомлено, що Верховна Рада планує у п’ятницю 

повернутися до розгляду двох так і не ухвалених в четвер євроінтеграційних законопроектів. У 

зв’язку з цим А. Яценюк заявив, що «до розгляду цих двох законопроектів опозиція не 

голосуватиме за жодне питання порядку денного». 

Як наслідок — законопроект про ратифікацію Меморандуму України із Євросоюзом 

щодо надання нашій державі макрофінансової допомоги в сумі до 610 мільйонів євро на 

голосування вирішили не ставити. 

Із днем народження цього дня вітали Ярослава Гінку, Костянтина Гузенка та Наталію 

Новак. 

Народний депутат Сергій Міщенко: «Зараз ми голосуватимемо не за законопроекти — 

ми голосуватимемо за ключі до європейських дверей». 

Володимир Олійник: «Припиніть влаштовувати шабаш у Верховній Раді. Не ставте 

крапку на євроінтеграції. Не радійте з того, що ми не прийняли сьогодні рішення. Зберігаймо 

можливість прийняття такого рішення на найближчий час». 

http://www.golos.com.ua/Article.aspx?id=306908 
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Больше не надо  

Ольга Куришко, Сергей Сидоренко, "КоммерсантЪ" (Украина)  

Заседание Верховной Рады в четверг началось в торжественной атмосфере — по случаю 

принятия евроинтеграционных законопроектов в Раду приехали руководители миссии 

Европейского парламента Патрик Кокс и Александр Квасьневский. Представители оппозиции 

встретили их стоя, бурными аплодисментами. "Мы и за закон о прокуратуре, и за закон о 

выборах готовы голосовать в том виде, в каком они есть, а по третьему закону — о лечении 

осужденных за границей — Партия регионов тянет время и ждет указаний сверху",— сказал 

народный депутат Павел Розенко (УДАР), заходя в зал. 

Открыв заседание, председатель Верховной Рады Владимир Рыбак сразу перешел к 

первому вопросу повестки дня — законопроекту N3396 "О внесении изменений в 

избирательное законодательство". Этот документ был подготовлен по рекомендациям ОБСЕ и 

касается организации выборов народных депутатов. В частности, он предполагает передачу 

функций регистрации кандидатов в мажоритарных округах от Центризбиркома окружным 

избирательным комиссиям. В оппозиции неоднократно критиковали эту норму, однако 

законопроект был принят без обсуждения. "Юлия Тимошенко призвала украинскую оппозицию 

проголосовать за все законопроекты, которые дают возможность Украине подписать 

соглашение об ассоциации с ЕС, несмотря на то что они далеки от совершенства",— объяснил 

глава фракции "Батькивщина" Арсений Яценюк. 

Слаженная работа депутатов прекратилась, как только они перешли к вопросу о лечении 

заключенных за границей,— Верховная рада поочередно отклонила все шесть документов на 

эту тему. Дольше всего обсуждался законопроект N3599, который внесли члены рабочей 

группы от оппозиции. 

— В документе идет речь о временном освобождении — на период лечения. Мы 

включили в законопроект все 19 пунктов, которые были предложены ПР,— тщетно убеждал зал 

народный депутат Андрей Кожемякин ("Батькивщина"). 

Под крики "Ганьба!" со стороны меньшинства Владимир Рыбак объявил, что 

законопроект поддержали всего 195 народных депутатов. 

В оппозиции не скрывали возмущения: 

— Мы, три оппозиционные фракции, обращаемся к президенту с призывом сегодня же 

собрать комиссию по вопросам помилования и рассмотреть обращение Кокса и Квасьневского 

о помиловании Юлии Тимошенко,— потребовала народный депутат Ирина Геращенко 

(УДАР).— И обращаюсь к господам Коксу и Квасьневскому: пришло время вводить санкции 

против тех, кто тормозит европейскую интеграцию. Пожалуйста, не пускайте их в Европу, 

пусть шуруют в Таможенный союз! 

Представители ЕС с недоумением наблюдали за происходящим в зале — Александр 

Квасьневский обхватил голову руками и просидел в таком положении несколько минут, а 

Патрик Кокс что-то записывал в блокнот. 

Соратники Виктора Януковича старались убедить оппонентов в том, что вопрос об 

освобождении госпожи Тимошенко не закрыт. 

— Мы призываем оппозицию к работе в группе! Нам надо создать компромиссный 

закон! — безуспешно убеждал меньшинство народный депутат Владимир Олийнык (ПР). 

— Фарисей! — кричали ему в ответ. 

До принятия законопроекта о прокуратуре депутаты не дошли. Оппозиция отозвала 

около 400 поправок к документу и предложила утвердить его в редакции президента, однако в 

ПР выступили против этого. 

Переговоры руководства Рады, лидеров фракций с участием представителей ЕС по 

повестке дня продолжались в кабинете спикера около часа — по их окончании Патрик Кокс и 

Александр Квасьневский быстро покинули парламент. Тем временем стало известно, что 

рассмотрение спорных вопросов перенесено на пятницу. 
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"Мы осознаем, что в пятницу не будет ни закона о прокуратуре, ни закона по Юлии 

Тимошенко",— заявил Арсений Яценюк. Глава фракции ПР Александр Ефремов сообщил, что 

переговоры лидеров фракций и миссии ЕС не дали результата. "Когда я говорю нашим 

коллегам из ЕС о том, что нам надо решить вопрос хотя-бы по линии МВФ, миссия отвечает: 
"Принимайте закон о лечении!" В ответ на наши вопросы экономического характера они 

никаких гарантий дать не могут",— рассказал Ефремов. 

Несмотря на пессимистические прогнозы, глава рабочей группы по подготовке 

законопроекта о лечении заключенных за границей Геннадий Васильев (ПР) созвал заседание 

— представители оппозиции пришли на него первыми. 

— Ирина, когда этот бардак закончится? — поинтересовался народный депутат 

Геннадий Москаль ("Батькивщина") у своей коллеги по фракции Ирины Луценко. 

— Думаю, что нескоро,— с грустью в голосе ответила она.— Есть такая шутка: шел 17-й 

год правления Януковича, Кокс и Квасьневский выступили со сто первым, последним, 

предупреждением. Вот к этому все идет. 

По традиции, сложившейся за несколько последних заседаний, рабочая группа не 

достигла видимого прогресса. Большая часть времени ушла на лингвистический спор о том, 

правильно ли Ирина Геращенко построила фразу "шуруйте в Таможенный союз",— депутаты 

приводили цитаты из толковых словарей, доказывающие корректность или некорректность 

слова "шуруйте" в этом контексте. 

В один из редких эпизодов, когда дискуссия о нормах законопроекта проходила в 

конструктивном ключе, в информационных агентствах появилась новость о постановлении 

правительства о приостановке подготовки к подписанию СА. 

— Подождите, а может, мы зря заседаем? Ваш Кабмин и ваш премьер только что 

решили отказаться от евроинтеграции,— заявила госпожа Геращенко, прервав коллег. 

— Нет уж, продолжим. Нашу группу создал спикер. И вообще, мы говорим о лечении 

осужденных, а не о подписании СА. Так что давайте работать,— возразил Москаль. 

Работа, правда, не пошла. Геннадий Васильев объявил перерыв до пятницы в связи с 

началом вечернего заседания Рады. 

http://www.kommersant.ua/doc/2349131 

Запад резко отреагировал на отказ от евроинтеграции  

Денис Закиянов, Журнал «Форбс» (Украина) 

Постановление Кабмина о приостановлении подготовки к подписанию cоглашения об 

ассоциации дало повод европейским дипломатам высказать все, что они думают об Украине. На 

первых страницах западных изданий запестрели сотни статей о нашей стране, в которых 

сложившуюся ситуацию сравнивают с холодной войной. 

Напомним, вчера, 21 ноября, правительство Украины не только сообщило о 

приостановке переговоров по ассоциации с Евросоюзом, но и о развороте в сторону России. 

Киев объявил о возобновлении «активного диалога по оживлению торгово-экономических 

связей» с Москвой, что было расценено многими европейскими дипломатами как личный 

проигрыш в политической игре. 

«Соглашение об ассоциации не будет подписано в Вильнюсе. Наша миссия завершается. 

Жаль, что у нее – такой финал», – выразил сожаление экс-президент Польши Александр 

Квасьневский, курировавший переговоры Украины об ассоциации с ЕС. 

«Хотя вчерашнее решение обусловлено экономическими трудностями, беспрецедентное 

давление со стороны России также сыграло роль. Россияне использовали весь арсенал своих 

возможностей в Украине. Все украинские президенты будут стремиться балансировать между 

своим крупным соседом на Востоке и Западом», – резюмировал в эфире польского телеканала 

TVN24 Александр Квасьневский. 
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Линас Линкявичюс, министр иностранных дел Литвы, который должен был на 

следующей неделе принимать судьбоносную встречу в Вильнюсе, заметил, что Украина долгое 

время «посылала смешанные месседжи», и поэтому непонятно, действительно ли Киев 

окончательно решил отвернуться от Европы, или же он стремится повысить ставки в игре. 

«Не стану отрицать, я не очень оптимистичен. Но это еще не конец игры… Впрочем, 

если Украина упустит шанс подписать сделку на следующей неделе в Вильнюсе, ее 

перспективы сделать это в будущем приблизятся к нулю», – передает издание Voice of America 

заключение Линаса Линкявичюса. 

Пугая Украину тем, что Европа захлопнет перед ней двери, европейские политики 

озвучивают мрачные прогнозы для нашей страны. Западные издания широко растиражировали 

заявление, написанное в микроблоге Twitter министром иностранных дел Швеции Карлом 

Бильдтом. 

«Правительство Украины неожиданно глубоко поклонилось Кремлю. Очевидно, 

сработала политика жесткого давления. Этот шаг может убить надежды Киева на получение 

иностранных инвестиций. Экономика Украины может пойти на спад», – написал Карл Бильдт. 

Председатель Евросоюза по иностранным делам Кэтрин Эштон в своем заявлении 

дважды подчеркнула, что вчерашнее решение украинского правительства должно разочаровать 

не только ЕС, но и народ Украины. По ее словам, наша страна лишила себя возможности 

«переменить начавшийся тренд сокращения прямых иностранных инвестиций в Украину», а 

также стать более свободной и процветающей. 

Накаляющие атмосферу заявления и ультиматумы, по словам экспертов, соответствуют 

духу давно ушедшей эпохи конфронтации Запада с СССР. Также аналитики выражают 

недоумение тем, что Евросоюз так бескомпромиссно привязал освобождение Юлии Тимошенко 

к вступлению Украины в торговую ассоциацию. 

«В современном глобализированном мире диалог ведется терминами времен холодной 

войны ХХ века. Требование ЕС об освобождении Тимошенко было ошибкой. Ее история – это 

часть прошлого Украины, а не часть того будущего, которого хочет ЕС», – отмечает Эвальд 

Бёльке, возглавляющий центр изучения России, Украины и Белоруссии в Германском совете 
внешней политики. 

Вместе с европейскими дипломатами выражают досаду и политики США. 

Представители Белого дома пугают Украину тем, что Россия убедилась в результативности 

введения санкций против Киева и теперь продолжит вести экономическую войну, чтобы 

препятствовать сближению с Западом. 

«Это грустный день для Украины и Европы. Это сигнал международному сообществу о 

том, что оно не должно бездействовать, когда Россия пытается диктовать условия соседям», – 

охарактеризовал вчерашние события Элиот Энджел, конгрессмен-демократ, возглавляющий 

комитет по иностранным делам в Палате представителей США. 

Тем временем вещающие для Запада российские издания призывают Европу не грустить 

об Украине. Кремль под видом экспертных мнений предлагает европейцам идеи о том, что 

наша страна – маловажная, и к тому же пребывает в глубочайшем упадке. 

«Украина не представляет жизненной важности для ЕС. Она часть геополитической 

шахматной игры… Проблема в том, что Украина в ужасных экономических потугах. Страна в 

2-6 месяцах от дефолта. Они не могут занимать деньги на рынках. У них дефицит и множество 

проблем с удержанием стабильного валютного курса», – приводит англоязычный новостной 

портал RT мнение управляющего директора Anyatta Capital Эрика Крауса. 

Издание объяснило европейцам и причину отказа Украины от евроинтеграции. Как 

сообщила RT, Россия имеет «средства и желание» дать Украине то, что ей нужно – денег, тогда 

как Европейский Союз предложил лишь «много слов». 

http://forbes.ua/nation/1361243-zapad-rezko-otreagiroval-na-otkaz-ot-evrointegracii 
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В ЄС одним боком  

Анна Даниленко, "Україна молода" 

Крига скресла. У четвер парламент почав приймати євроінтеграційні законопроекти. У 

другому читанні та в цілому був проголосований закон про внесення змін до законодавства 

щодо виборів народних депутатів, поданий депутатами фракції Партії регіонів Олександром 

Єфремовим, Володимиром Олійником і Дмитром Шпеновим. Прийняття першого на цьому 

тижні євроінтеграційного проекту, за ухвалення якого проголосувало 365 iз 423 зареєстрованих 

у залі депутатів, відбулося під бурхливі оплески. Партія регіонів дала 176 голосів, ВО 

«Батьківщина» — 88, «УДАР» — 38, ВО «Свобода» — 35, також сказали «за» 29 

позафракційних нардепів. Не голосували лише комуністи. 

Новонароджений закон передбачає створення закордонного виборчого округу, зміну 

процедури формування окружних виборчих комісій. При цьому Центрвиборчком пропонується 

наділити повноваженнями окружної комісії цього округу. Ухвалений закон зменшує розмір 

грошової застави при реєстрації кандидата в депутати, вводить обмеження на розмір виборчого 

фонду, а також посилює вимоги до інформаційних агентств iз висвітлення виборів. 

Жодного з семи законопроектів щодо лікування ув’язнених за кордоном нардепи не 

підтримали. За те, щоб прийняти за основу проект Анжеліки Лабунської, проголосували 194 

депутати, за проект лідерів опозиції щодо амністії Тимошенко — 192, за законопроект Сергія 

Міщенка щодо лікування за кордоном — 195 голосів, за проект Володимира Купчака — 193, за 
проект Ляшка про амністію Тимошенко — 190 нардепів. 

Проект опозиції, який був напрацьований у рамках робочої групи з урахуванням 

поправок ПР, підтримали 195 депутатів. «Ми дійшли компромісу. Представники опозиційних 

фракцій прийняли 19 пунктів, запропонованих представниками Партії регіонів, які входять у 

робочу групу», — представив узгоджений законопроект один iз його авторів, 

«батьківщинівець» Андрій Кожем’якін. 

За словами «регіоналки» Ганни Герман, робоча група з підготовки законопроекту щодо 

лікування ув’язнених за кордоном має продовжити свою роботу. «Коли ми чуємо, що 

Президент має дати вказівку парламенту, ставлю запитання: чи розуміє Яценюк, куди ми 

йдемо? В Європі парламенту не дають вказівки і до таких стандартів ми повинні прагнути», — 

сказала вона. Такою була відповідь на заклик Яценюка до Президента дати вказівку Партії 
регіонів підтримати «законопроект «Тимошенко», що дозволить підписати Угоду про 

асоціацію. 

Після провалу всіх проектів щодо лікування ув’язнених депутати фракції «УДАР» 

звернулися до представників місії Європарламенту Пета Кокса і Олександра Квасьнєвського із 
закликом почати вводити санкції «проти тих, хто сьогодні гальмує європейську інтеграцію 

України». 

Після 30–хвилинного узгодження позицій у кабінеті Голови парламенту Володимира 

Рибака лідери фракцій повідомили, що законопроекти про лікування Тимошенко та про 

прокуратуру парламент розглядатиме сьогодні, 22 листопада. «В п’ятницю парламент, зі слів 

Голови ВР, повинен розпочати роботу з закону про прокуратуру і з закону про надання 

можливості Юлії Тимошенко отримати медичну допомогу. Це останній пленарний день, — 

зазначив iз трибуни лідер фракції «Батьківщина» Арсеній Яценюк. — До п’ятниці українська 

опозиція не буде голосувати за жоден законопроект, який є сьогодні в порядку денному, ми 

вимагаємо голосування тiльки за законами, які зроблять Україну європейською державою». 

На пiдтвердження цього опозиція відкликала всі 459 поправок до закону про 

прокуратуру — навіть ті, які підтверджують вимоги Венеціанської комісії. Проте депутати 

більшості голосувати за цей закон все одно відмовилися, посилаючись на його неготовність i 

порушення регламенту, запропонували дати робочій групі ще час, щоб підготувати закон 

«найближчим часом». 

http://www.umoloda.kiev.ua/number/2372/180/84415/ 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

9 

Євроінтеграційна битва в парламенті: «пропало все»…  

Журнал "Український тиждень" 

Євроінтеграційні потуги України вийшли на фінішну пряму. Проанонсованого 

прийняття на засіданні парламенту критично необхідних евроінтеграційних законів так і не 

сталося, в чому власне ніхто й не сумнівався. 

Але один крок в напрямку Європи нардепи таки спромоглися здійснити. Прийняли закон 

про вибори, відкривши собі в такий спосіб, на всяк випадок двері в майбутнє. А втім, це вже 

було зайвим… 

Зранку неймовірна активність була помічена і в рядах народних обранців. Чи не вперше 

за багато тижнів, а то й місяців, залу Ради наповнила рекордна кількість нардепів. Коли табло 

показало 413 зареєстрованих депутатських голів, преса на балконі забилась в істериці. Невже 

приймуть? Кислі фізіономії регіоналів тільки підсилили віру в диво. 

Але диво відтермінувалось. Прийнявши дружно закон про вибори, нардепи один за 

одним завалили всі законопроекти, які в той чи інший спосіб могли вирішити питання 

Тимошенко, і Раду заштопорило. Ще залишається питання про прокуратуру, але зрозуміло, що 

сьогодні «кіна не буде». Максимум, на що можна розраховувати -це на чергові консультації, 
переговори і узгодження позицій. Кокс, Кваснєвський і посол ЄС Томбінський, що сидять в 

залі, явно розчаровані. Кваснєвський втомлено бере телефон і починає на нього фотографувати 

українських нардепів. Фото, так би мовити, на згадку. Ніби історичний момент… 

Оголошується перерва, і лідери фракцій вкотре йдуть узгоджувати позиції в кабінет 
Рибака, а депутати розбрідаються кулуарами. Хтось йде промочити горло до буфету. Ціни на 

коньяк там все ще доволі привабливі. 

Трохи прояснив ситуацію штатний «семафор» регіоналів Михайло Чечетов. На 

запитання журналістів, навіщо регіонали завалили всі законопроекти по Тимошенко, Чечетов, в 

притаманній йому оригінальній манері заявляє, що Тимошенко вже не стоїть на дорозі України 

до ЄС, про неї вже, мовляв там всі забули, а керівництво фракції, зваживши на всі ниття своїх 

депутатів, які дуже переймаються за демократію в Україні, за небезпеки та проблеми, які  тягне 

за собою угода з ЄС і ще цілий комплекс неприємностей, дало, мовляв «добро» своїм 

підопічним голосувати не примусом, а по совісті. Та й сам президент, розуміючи тонкощі 
ситуації, аби його не звинуватили часом в тиску на обранців, взяв і поїхав з країни до Відня. 

Голосуйте,  як совість підказує… 

Відповідь на запитання, що буде далі, з’явилась в кулуарах несподівано. Чутка про те, 
ніби Янукович збирається подарувати Тимошенко свободу до її дня народження 27 листопада 

одразу підлила масла в вогонь надії. Віктор Федорович, мовляв, у нас оригінал і любить красиві 
жести. В такий спосіб він не тільки вирішить проблему, а й покаже себе справжнім політиком і 
джентльменом. 

Проте, вістку про щасливий кінець зненацька зруйнували всюдисутні скептики. 

Янукович навіть коли й піде на такий крок, то зробить це підчас самого саміту в Вільнюсі, аби 

Тимошенко не встигла прилетіти туди на «крилах перемоги» і не зіпсувати всю «маліну». 

Тим часом перерва закінчилась. Кілька дзвінків вже запросили депутатів до зали, а 

засідання все ніяк не почнеться. Нарешті з’являються лідери опозиції, а в президію заходять 

спікер та його заступники. Тягнибок щось емоційно пояснює своїм депутатам, Кличко своїм. 

Яценюк кинув кілька слів Турчинову і кличе на розмову Тягнибока та Кличка. Рибак 

намагається почати засідання і надає слово представникам від фракцій, але його ніхто не 

слухає. Тягнибок, активно жестикулюючи, пояснює щось Турчинову. Рибак зрозумівши, що 

опозиція на нього не реагує, надає слово Петру Симоненку і той починає в своєму стилі 
розповідати про те, що уряд України, на пропозицію комуністів, вирішує про доцільність 

припинення євроінтеграційних потуг. Така дивна заявка викликає сміх і в депутатів і в 

журналістів, а комуністи проводжають свого лідера гучними оплесками. 

Далі все як завжди. Хвилину виступає Кличко, хвилину Тягнибок і хвилину Яценюк. Вся 

відповідальність за зрив підписання угоди про асоціацію лежить на регіоналах і на Януковичі, 
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заявляють опозиціонери. П’ятниця - це останній день, коли можна щось зробити, і якщо 

досягнуті щойно домовленості про напрацювання нового закону щодо Тимошенко і 
голосування закону про прокуратуру будуть зірвані, український народ цього не подарує. «До 

п’ятниці українська опозиція не буде голосувати за жоден законопроект, який є сьогодні в 

порядку денному. Ми вимагаємо голосування по законах, які роблять Україну європейською 

державою», – підсумовує на завершення лідер Батьківщини Арсеній Яценюк. 

Все традиційно, і традиційно нічого не зрозуміло. Всі вже звикли до подібних заяв, але 

час таки підпирає. Було б некоректно порівнювати президента Януковича з Понтієм Пилатом, 

бо він таки не Пилат, до цього історичного персонажа йому ще далеко, як і некоректно 

порівнювати Тимошенко з Спасителем, але виглядає на те, що Янукович таки вмиває руки. Ви 

голосуйте по совісті, а я в Відень. Спасіба, батя ми стараємся… 

Версій в кулуарах парламенту, що ж сталося з президентом і його пріоритетами, є безліч. 

Економічні, політичні, психологічні і навіть конспірологічні версії накладаються одна на одну і 
видають якусь незрозумілу какофонію.  Більшість, щоправда, зводяться до площини грошей, 

але і тут думок хоч відбавляй. З одкровень нардепів і їх гіпотез стає зрозуміло, що Росія таки 

переграла ЄС в боротьбі за Україну, але досі не зрозуміло, чим куплено президента Януковича. 

Ціна питання навряд чи в якихось ідеологічних моментах, точно не в національних інтересах, і 
мабуть що не в кредитах, які можна отримати як з боку ЄС, так і з боку Кремля. Ціна питання, 

скоріш за все, набагато вища, бо не варто спрощувати амбіцій президента до рівня, хто миліший 

серцю і хто більше пообіцяє. 

Та повернімось до зали Верховної ради. Пригрозивши не брати участі в роботі 
парламенту, опозиція таки не покинула його стін. Не голосувала, але й не залишила колег з 
провладного табору самих. Чи то передчуваючи якісь прикрі несподіванки, чи сподіваючись 

знову ж таки на диво. І що цікаво, диво, як і несподіванки, не забарились. Сприймай хоч трохи 

серйозніше слова лідера комуністів Петра Симоненка, опозиціонери мабуть не скупалися б 

несподівано під холодним душем просто в залі Ради, але історія  не знає «якби» і «але». Диво 

прийшло таки з Кабміну, як і пророкував Симоненко. 

Своєю скромною постановою № 905-р від 21 листопада паства Миколи Яновича Азарова 

призупинила підготовку до підписання угоди про асоціацію з ЄС і постановила, що поновитися 

вони можуть лише за участю Росії. Зроблено ж це було з метою «вжиття заходів щодо 

забезпечення національної безпеки України, більш детального вивчення та опрацювання 

комплексу заходів, які необхідно здійснити для відновлення втрачених обсягів виробництва та 

напрямів торговельно-економічних відносин з Російською Федерацією та іншими державами - 

членами СНД, формування належного рівня внутрішнього ринку, який забезпечував би 

паритетні відносини між Україною та державами - членами Європейського Союзу, що є 
базовим принципом міжнародного права і основою економічної безпеки держави.» Не більше і 
не менше. Не дарма злітав таки Микола Янович вчора до себе на Батьківщину, ох недарма. 

Результативно. Як і слід було очікувати, несподіваний демарш уряду викликав в Раді 
переполох. Регіонал, мов невинні ягнятка, втиснувши голівки в плечі, мовчки чекали реакції 
опозиції, які гучно почали висловлювати своє обурення. Як і годиться в таких випадках, 

опозиція назвала постанову незаконною і неконституційною, відмову підписувати угоду про 

асоціацію з ЄС державною зрадою і почала вимагати від президента Януковича та прем’єр-

міністра Азарова з’явитися до парламенту і пояснити що ж відбувається. 

Об’єднана опозиція вустами Яценюка закликала очільників держави прийти в Раду на 

п’ятницю, а ударівець Ковальчук вимагав зустрітися негайно, але хитрий Рибак завбачливо 

оголосив перерву, аби порадитись з керівниками фракцій, і опозиції нічого не залишилось, як 

заблокувати Раду. Що вона й зробила, хоч і не надовго. 

На цьому все. Парламентський день добіг  кінця, залишивши без відповідей ще більше 
питань ніж мав зранку. Віктор Федорович вальсує у Відні, Кокс і Кваснєвський полетіли до 

Тимошенко в Харків, а країна застигла в очікуванні, що буде далі. А далі таки буде.  

http://tyzhden.ua/Politics/94509 
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Владислав Лук’янов: «...Якщо Угоду з ЄС не підпишуть, великої шкоди немає»  

Юлія Лучик, «День» 

Із Владиславом Лук’яновим «День» зустрівся у кулуарах Верховної Ради за день до 

голосування за євроінтеграційні закони у четвер. Тому й не дивно, що атмосфера напруженого 

очікування та нервозності напередодні дня «Х» так чи інакше вплинули на зміст та суть 

розмови. Як наслідок, часом від деяких питань політик намагався втекти як у прямому, так і в 

переносному сенсі. Натомість добродушно спокійна манера розмови та спілкування 

українською мовою російськомовного уродженця Донецького краю Лук’янова приємно 

здивували. 

Інтерв’ю «Дня» з народним депутатом від Партії регіонів, заступником голови Комітету 

з питань підприємництва, регуляторної та антимонопольної політики Владиславом Лук’яновим: 

— Пане Владиславе, нещодавно ваш колега по партії Володимир Макеєнко зазначив, що 

«результативність переговорів щодо підписання Асоціації залежить зараз від трьох міст: 

Київ — Берлін — Вашингтон». Днями і США, і Німеччина вже закликали українську владу 

звільнити екс-прем’єра Юлію Тимошенко для того, щоб Угода була підписана. Виходить, доля 

України зараз у руках офіційного Києва? 

— Я вважаю, що є взаємна зацікавленість і України, і Євросоюзу щодо підписання 

Угоди про асоціацію, і я думаю, що ця Угода буде підписана. 

— Невже у вас навіть жодних «але» не виникає? 

— Ні. Ви знаєте, якщо розглядати це питання з точки зору історії, то не так багато було в 

історії моментів і може бути в майбутньому, коли і Україна може зробити суттєвий крок у бік 

євроінтеграції, і Європейський Союз може отримати як кандидата у члени на вступ до ЄС таку 

державу як наша. Тобто я вважаю, що момент у багато чому є унікальним і ні Європа не буде 

ризикувати в цій ситуації, ні Україна. Але переламувати Україну через коліно не можна. 

— Тобто це означає, що фактично на «справу Тимошенко» Європа може заплющити 

очі? 

— Я переконаний, що «справа Тимошенко» не є визначальною, незважаючи на ту 

риторику, яка зараз розгортається і яка існувала протягом усього цього часу. 

— Чому у цьому списку немає Москви? 

— Україна досить довгий час вибудовувала відносини з новою Росією і останнім часом 

ми не тільки побачили, а й відчули на собі несправедливе, невідповідне, ба навіть 

безвідповідальне ставлення до українсько-російських відносин. Це було як із боку всієї Росії, 
так і з боку Газпрому зокрема. 

Таким чином ми побачили, що наші економічні відносини зазнають досить суттєвої 
шкоди, яка вираховується десятками мільярдів гривень. Я маю на увазі неринкову, невідповідну 

ціну за контрактом, який був підписаний з умислом. Доволі важко пояснити мотивацію, якою 

користувалися можновладці, коли укладали й підписували цей контракт, але він зараз є 
руйнівним для України. Очевидно, що Росія цього не може не розуміти і не може не визнавати, 

адже якщо б із боку Москви було бажання будувати більш щільні та рівноправні відносини з 
Україною, то цей контракт було б скасовано. Але цього не відбулося і я вважаю це помилкою 

Росії. 

— Тому Москви немає в цьому списку? Думаєте, вона втратила свій вплив на Україну? 

— Ні, звісно, що Росія відіграє певну роль, але «завдяки» цьому контракту РФ втратила 

своє лідируюче становище у взаємовідносинах з Україною. Відповідно, після цього в нас на 

перше місце вийшли відносини з Європейським Союзом. 

— У цьому контексті дивними виглядають таємні зустрічі Януковича з Путіним. 

Жодної інформації про те, які ж питання тет-а-тет обговорювали президенти немає. Багато 

експертів зараз вважають, що таким чином Росія намагається спрямовувати  в потрібне для 

себе русло зовнішню політику України? 
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— Думаю, тут краще сказати, що Росія намагається вплинути... Але наскільки ці 
намагання є результативними — питання... 

— З вами можна посперечатися. Після однієї з таких поїздок, ваші колеги по партії 

почали в один голос казати про можливість чи, навіть, необхідність «паузи» у діалозі Україна 

— ЄС. Тому цей вплив виглядає доволі явним. 

— Якщо ми подивимося на динаміку розвитку економічних показників, зокрема й на 

збільшення експорту до країн Євросоюзу з боку України протягом останніх трьох років (2010 

— 2012 рр.), то ми побачимо, що товарообіг між Європейським Союзом і Україною 

збільшується. Якщо ми подивимося на події 2013-го року, то побачимо, що економічні 
відносини з Митним союзом і нашим північним сусідом ускладнюються. Ми реально втратили 

від нашого вибору європейської інтеграції в економічних відносинах з МС досить суттєві 
кошти, які могли б прийти в Україну і товари, які могли б бути вироблені нашими 

підприємствами і поставлені та спожиті нашим північним сусідом. Ми бачимо, що це є 
наслідком реального впливу нашого політичного вибору і ми розуміємо, що нам треба 

зменшувати негативний вплив. Тому, безумовно, для того, щоб зменшувати цей негативний 

вплив і ведуться перемови, проводиться низка зустрічей, щоб уладнати цю ситуацію. 

— А як щодо зміни риторики української влади? 

— Є зважена риторика з боку Президента Української держави, але це може тільки 

підкреслювати державну мудрість його як керівника. Тому що коли ми бажаємо отримати щось 

від нашого вступу до Європейського Союзу, а фактично треба визнати, що підписання Угоди 

про асоціацію є першим кроком до вступу в ЄС, то варто зважити всі переваги й недоліки. 

Треба розуміти, що це обрання чіткого європейського вектору і тут є низка переваг. Ми 

розуміємо, що це — приєднання до дуже великого п’ятисотмільйонного ринку та до розвинутої 
частини світу. Тобто є низка позитивних кроків, але все це в довгостроковій перспективі. Якщо 

ж поглянути на саму Угоду про асоціацію, на ті вимоги і зобов’язання, які накладаються на 

Україну у зв’язку з підписанням цієї Угоди, то ми мусимо отримати компенсацію. І це може 

свідчити про те, що не такі вже й сприятливі умови і ЗВТ,  і Угоди про асоціацію, які нам 

пропонує наш західний сусід. 

— Тобто якщо допомоги з боку Євросоюзу Україна не отримає, то ви будете 

орієнтуватися на підтримку Росії? 

— Я думаю, що ми маємо отримати більш чіткі заяви з боку Євросоюзу про майбутнє 

наших взаємовідносин. Однієї Угоди недостатньо. Але якщо ми вже претендуємо на серйозне 

обговорення цього питання, то подивіться на майже п’ятсот статей Угоди (я не кажу вже про 

додатки) і на те, які зобов’язання намагаються накласти на нашу державу. А є ж частина 

зобов’язань, які не сприймаються українським суспільством. 

— У разі того, якщо ці гарантії таки не будуть дані? Що тоді? 

— Значить, тоді ЄС не бажає пройти свою частину шляху. Але це об’єднання, тому ми 

не можемо нікого примусити. 

— Ви кажете, «справа Тимошенко» не буде визначальною для підписання Угоди про 

асоціацію, але ж і Євросоюз, і США увесь час апелюють до справи екс-прем’єра. Зараз взагалі 

склалася така ситуація, що фактично всі — влада, опозиція, український народ — стали 

заручниками однієї бранки. Як вважаєте, може все-таки не варто було саджати Тимошенко 

за грати? Можливо, це було помилкою нинішньої влади? 

— Це питання жодним чином не стосується євроінтеграції. Це питання минулого. Я 

вважаю, що помилкою були дії, які призвели до ув’язнення, а це — підписання газової угоди. 

Це, безумовно, була помилка з боку пані Тимошенко. 

— Не секрет, що експерти давно вже говорять, що рушієм української євроінтеграції є 

насамперед представники крупного капіталу, на яких так чи інакше орієнтується нинішній 

Президент... 

— Мені здається, що ви трохи плутаєте ситуацію. Президент орієнтується на народ 

України, на громадян України. І не Президент на бізнес, а бізнес орієнтується на Президента. 
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— Це в ідеальному варіанті. Певно, ви сплутали Україну з нормальною демократичною 

державою. 

— Президент ні під чию думку не грає. Президент обраний громадянами України і 
насамперед він дослухається до громадян України. Я в цьому впевнений. 

— Переформулюю. Насправді важко не погодитися з тим, що великий український 

капітал уже давно спрямований у бік Євросоюзу і хоче стати рівноправним партнером у цих 

стосунках. Тому Президент, у тому числі, орієнтується і на нього. Нещодавно прем’єр Азаров 

сказав, що в Україні є представники великого бізнесу, які хочуть зробити реверс у Росію. Чи 

означає це, що власники крупних капіталів уже не хочуть у ЄС? 

— Насправді треба розуміти, що наших товарів у Євросоюзі особливо не чекають, але 

якщо є можливість захопити хоча б якусь ринкову нішу, то це потрібно робити. Тому що це, в 

тому числі, збереження і створення робочих місць в Україні, економічний, соціальний розвиток. 

У цьому є пряма зацікавленість  України і задоволення наших прямих національних інтересів. 

— Зокрема й для середнього та малого бізнесу. 

— І для малого, і для крупного. У цьому випадку різниці немає. 

— Але зараз усе-таки кажуть про те, що у разі не підписання Угоди про асоціацію... 

— Я б дочекався іще тиждень, коли цю Угоду буде підписано. Чомусь я впевнений, що 

все буде прийнято. 

— Ви, звісно, оптиміст. 

— Та ні, ви знаєте, не так багато було в історії можливостей перевести таку привабливу 

державу як Україна до, фактично, іншого політичного блоку. Тому я думаю, що риторика 

риторикою, але підійде час до підписання Угоди і її таки підпишуть. Можливо, нам дадуть якісь 

зауваження, але у мене є така внутрішня впевненість, що Угоду буде підписано. А якщо навіть 

цього не трапиться, то немає в тому великої шкоди. 

— Немає великої шкоди? Експерти кажуть про те, що Україна перебуває в 

переддефолтному стані, і без нових кредитів Заходу фінансова ситуація в Україні зазнає 

краху. 

— Знаєте, інформацію від експертів, що Україна перебуває в переддефолтному стані я 

чую з 2006-го року. 

— Добре, то як би ви тоді охарактеризували сьогоднішню економічну ситуацію в 

країні? 

— Ситуація складна, непроста. Зовнішня ситуація вимагає змін усередині нашої 
держави, змін у ставленні бізнесу до енергетичних джерел, до джерел блакитного палива, до 

споживання енергетичних ресурсів. 

— Українська влада готова проводити ці зміни? 

— Ми сьогодні будемо робити те, про що досить довго розмовляли й до нас. Наприклад, 

треба використовувати енергоощадні ресурси і технології. Звичайно, поки газ був дешевий, 

ніхто на це уваги не звертав, коли ж він раптом став мати ринкову ціну, то ми якось так почали 

ображатися на північну сусідку і це нас підштовхнуло до нашого європейського вибору. Може, 
це й непогано. Але треба розуміти, що кожне рішення вимагає сплати ціни цього рішення. Так 

само і обрання шляху до Європейського Союзу вимагає сплати за це рішення. 

Сплати в тому, що ми повинні по-іншому ставитися до свого життя, до оточення, до 

того, як ми працюємо, до ефективності праці на підприємствах, до держави, врешті, також 

потрібно зовсім по-іншому ставитися. Ми мусимо вирішувати наші проблеми спільно, а не 

«забивати шпильки» навіть тоді, коли, приміром є питання відправити Тимошенко на лікування 

чи ні. З самого початку опозиція не бажала вирішувати це питання. Про що тоді взагалі можна 

домовлятися з нашою опозицією, якщо навіть у питаннях, які начебто безпосередньо 

стосуються опозиції, простежується двоїста мораль і цинізм? 

— Опозиція у можливому зриві Асоціації вже звинувачує владу... 
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—  А що опозиції залишається? Звісно, можна казати будь-що, але ж ми бачимо, що 

опозиція навіть не підготувала закону щодо звільнення Тимошенко. Адже те, що запропонував 

один із керманичів опозиції, не витримує жодної критики з юридичної точки зору. Нагадаю, що 

коли дійшло до питання Тимошенко і ми вже погодилися щось прийняти, то опозиція 

понавносила інші  законопроекти та пропозиції. Саме це, як на мене, і завело питання 

вирішення долі Тимошенко у глухий кут. От це обличчя опозиції. 

— Але виглядає так, що наразі йде така собі гра у винних. Опозиція звинувачує владу у 

можливому зриві асоціації, а влада — опозицію. Натомість складається враження, що ні 

перші, ні другі не розуміють чи не хочуть розуміти, що від провалу Вільнюського саміту 

програє вся країна. 

— Ви знаєте, нам ця гра не потрібна, тому що ми ніколи не декларували питання про 

звільнення пані Тимошенко і не виносили його на порядок денний, а гра може бути тільки з 
погляду того, хто хоче в неї грати. 

http://www.day.kiev.ua/uk/article/podrobici/vladislav-lukyanov-yakshcho-ugodu-z-ies-ne-

pidpishut-velikoyi-shkodi-nemaie 

Інтернет-ЗМІ 

Павел Залевский: «ЕС должен был предложить Украине систему финансовой 

компенсации от МВФ и ВБ»  

Дело.ua 

Европарламент и ЕС должны были расширить цели миссии Патрика Кокса и Александра 

Квасьневского: нужно было обсуждать поддержку Украины в реформировании экономики, 

считает евродепутат Павел Залевский. Миссия Кокса-Квасьневского слишком увлеклась 

решением "вопроса Тимошенко" и совершенно забыла о том, что евроинтеграционный процесс 

несет риски для украинской экономики, поэтому страна хотела бы получить гарантии 

компенсации возможных потерь. Об этом в эксклюзивном комментарии телеканалу БТБ заявил 

Павел Залевский, депутат Европарламента от Польши. Политик полагает, что Европейский 

Союз должен был предложить Украине программу компенсации возможных потерь, а также 

финансирование модернизации системы государственного управления и производственных 

мощностей украинских предприятий, чтобы их продукция была конкурентной на рынках стран 

ЕС. "Европарламент и ЕС должны были поставить перед миссией Кокса-Квасневского другие 

цели, расширить их перечень. Нужно было обсуждать, как Евросоюз может поддержать 

Украину в реформировании экономики. Разработать программу реформ, которую поддержали 

бы Международный валютный фонд и Всемирный Банк, привлечь другие институции, которые 

могли бы оказать Украине финансовую и экономическую поддержку. Это должно было быть 

главной целью. Проблема избирательного правосудия могла быть лишь одним из заданий 

миссии, и ее легче было бы решить, чем сегодня. Проще говоря, мы не предложили никаких 

"пряников" украинскому правительству", — сказал Павел Залевский. 

В то же время он отметил, что приостановка украинской стороной подготовки к 

подписанию ассоциации с ЕС еще не означает окончательного провала процесса 

евроинтеграции, а лишь позволит проанализировать и исправить допущенные в процессе 

переговоров ошибки. 

"Нам стоит вернуться к самому началу, чтобы понять, что происходит, почему мы 

теряем наш большой шанс. Я верю, что это (приостановка подготовки к подписанию СА с ЕС) 

результат неправильного понимания заданий и недостаточное число попыток их объединить. 

Важно понимать, что для Президента Януковича важна была не столько сама по себе 

ассоциация с ЕС. Для него она была только средством, которое поможет развивать украинскую 

экономику", — заявил евродепутат. 

http://delo.ua/ukraine/es-dolzhen-byl-predlozhit-ukraine-sistemu-finansovoj-kompensacii-

220344/ 
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Борис Тарасюк: «Власть соглашение с ЕС не выполнит, даже если подпишет»  

ЛIГАБiзнесIнформ 

Бывший министр иностранных дел (в 1998-2000, 2005-2006 гг.), народный депутат из 
фракции Батькивщина Борис Тарасюк рассказал, почему возможный перенос подписания 

соглашения об ассоциации Украины с Евросоюзом - не трагедия, а также почему не будет крена 

в сторону России. 

- Если ассоциация не будет подписана в этом году, то когда можно будет вернуться к 

этому вопросу? 

- Если соглашение об ассоциации не будет подписано 28-29 ноября в Вильнюсе, то в 

следующий раз к этому вопросу можно будет вернуться не ранее лета-осени 2015 года. 
Следующий год - 2014-й - это год выборов в Европейский парламент, европейские политики 

будут заняты выборами и своей структуризацией. В 2015-м в Украине будут выбирать нового 

президента, и даже если Европарламент к этому времени будет готов подписать ассоциацию, 

документ не примут, пока не будет избран новый украинский президент. 

Если отвечать на вопрос шире, то я не вижу трагедии в том, что соглашение не будет 
подписано в ноябре этого года, потому что я не верю в способность нынешней украинской 

власти меняться в соответствии с европейскими ценностями и стандартами, выполнять дух и 

букву соглашения об ассоциации - оно не изменит суть этой власти. Соглашение подпишет 
новая власть, которая будет в состоянии его выполнить.  

Я не вижу трагедии в том, что соглашение об ассоциации не будет подписано в ноябре 

этого года, потому что не верю в способность нынешней власти выполнять дух и букву этого 

соглашения - оно не изменит суть власти  

- Возможен ли резкий внешнеполитический крен в сторону России, если соглашение не 

подпишут в этом году? 

- Крен возможен, но его не будет. Если проанализировать логику действий нынешней 

власти, становится очевидным, что европейский вектор основывается не на ее убеждениях, а на 
личных интересах. Власть радикально заняла позицию в отношении Таможенного союза 

России, потому что Юлия Тимошенко - внутриполитический враг сложившемуся порядку 

вещей, а Москва - внешнеполитический враг сложившемуся порядку вещей, в том числе 

финансово-экономическому положению "семьи" и олигархов. Господству Януковича придет 
конец, если сюда придет мощный и агрессивный российский бизнес. 

- Почему Янукович тянет с выполнением главного условия Евросоюза - освобождением 

Тимошенко? 

- Администрация президента Украины ведет игру, смысла которой в Европейском Союзе 

не понимают - там другие правила игры. Суть действий Банковой в том, чтобы блефовать с ЕС 

и Россией. Ее цель - подписать ассоциацию без освобождения Тимошенко. Все остальное - 

закон о прокуратуре и выборах - второстепенные вопросы на пути подписания ассоциации. 

- Власть заявляет, что нашла полмиллиарда долларов на банковских счетах в 

Швейцарии, которые якобы подконтрольны Тимошенко. Это результат работы следователей 

или политиков? 

- Не секрет, что симпатии Запада - Евросоюза и США - на стороне Тимошенко. Так что, 

новые обвинения - это логичное продолжение безуспешных действий власти по дискредитации 

Тимошенко перед Западом. Это мыльный пузырь, как и обвинения в убийстве Евгения 

Щербаня. 

Кроме того, появление новых обвинений говорит о том, что главным страхом Януковича 

остается Тимошенко. Власть утверждает, что якобы когда-то за рубеж были выведены какие-то 

деньги, при этом сегодня из страны выводятся миллиарды. Янукович показывает, что не хочет 

мириться с демократическими принципами, благодаря которым получил власть в 2010-м. 

Янукович, придя к власти, стал топтать все демократическое наследие последних лет. Он 

боится Тимошенко. 

http://liga.net/ 
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Сто тисяч  

Левый Берег.ua 

Іронія долі – Майдан-2013 збирається якраз у річницю Майдану 2004 року. 22:30, Київ, 

Майдан Незалежності. Перше враження – стрічка Facebook-друзів у повному складі вийшла в 

офлайн. Практично всі обличчя – знайомі. Журналісти, експерти, активісти і, звісно, політики. 

Багато політиків. Як сумно пожартував хтось із колег – «кулуари Верховної Ради у повному 

складі». Навіть художник та парламентський «тусовщик» Сергій Поярков на місці. 

Оця емоція – «усі свої» спочатку додає легкої ейфоричності дійству: братання, жарти, 

«обнімашки» старих друзів і просто колег. Весело, одне слово. 

Але поступово приходить інша емоція – хрестоматійна, банальна ленінська сентенція 

«Узок круг этих революционеров. Страшно далеки они от народа»… 

Втім, поступово підтягується позафейсбучний народ – про акцію повідомили в ефірі 
колеги з «5 каналу». Оптимісти кажуть, що нас уже тисячі три, реалісти – що близько тисячі-
півтори. 

Політикам вистачило глузду прийти без партійних прапорів, і над Майданом скромно 

здіймаються нечисленні українські прапори та знамена Євросоюзу. Ірина Луценко та активісти 

«Третьої республіки» роздають усім «єврострічки». Одну в’яже мені знайомий нардеп-

бютівець. 

– Який план? - питаю. 

– Нема плану, надто несподівано (що ви кажете????? - О.Б.) все сталося. Завтра «вожді» 

зберуться, будемо вирішувати, - відповідає він і ретирується в'язати стрічки іншим. 

Його колеги у цей час уже збирають навколо себе міні-мітинг. На його краю ловлю Юрія 

Луценка. 

– Ви казали, що в опозиції є план А і план Б. Почнемо одразу з плану Б? 

– Він простий – зібрати сто тисяч на Майдані. І заявити, що ми хочемо Асоціацію з ЄС, і 
ні Янукович, ні Європа не зможуть нас проігнорувати. І «Беркут» тоді не зможе нічого зробити, 

повірте, я знаю, - кулеметом видає комендант попереднього Майдану. 

– Я думав, це план А… 

– План А – це коли на Майдан вийде тисяч п’ять, а усі інші залишаться удома на 

диванах, - озвучує песимістичний сценарій Луценко. - Тому Ви повинні зателефонувати своїм 

рідним, друзям, знайомим і переконати вийти на Майдан. 

Луценко, поза всякими сумнівами, головний двигун Майдану-2013. І головний ідеолог. 
Стартові тези Майдану (пріоритет – громадським активістам, а не політикам, понадпартійність, 

горизонтальна мобілізація), його романтично-наївна мета – масовими акціями змусити Європу 

та українську владу підписати угоду про Асоціацію навіть після демаршу українського уряду і 
попри Тимошенко у в’язниці – це логічне продовження усього того, що Луценко декларував з 
моменту виходу із в’язниці. 

Оце «ви повинні зателефонувати друзям, рідним…» обов’язковим рефреном звучить у 

виступах усіх опозиційних лідерів, які прийшли на Майдан. Усіх. Так само, як і магічна цифра – 

сто тисяч на Майдані. 

– Дуже важливо, щоб режим побачив на нашій акції 24-го числа, на вашій акції, бо це не 

має бути акція політиків, сто тисяч. Це не має бути акція політиків, це має бути акція народу 

України, - патетично проголосив Арсеній Яценюк. У наступних його словах понад патетику 

пробився реалізм: 

– 24 листопада ми почнемо складну, довгу і – переконаний – успішну ходу, щоб уже 

новий президент, новий уряд і новий парламент підписали угоду з нашими європейськими 

партнерами. 

Отже, у планах опозиції – безстрокова акція протесту аж до моменту, поки Янукович не 

піде у відставку? Ну дуууже реалістичний план. Так і бачу: Віктор Федорович, ховаючи очі і 
червоніючи, підписує акт про зречення престолу… 
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Якось саме по собі починається розшарування по партійній ознаці. На одному Майдані 
паралельно відбуваються три маленькі мітинги. У кожної політсили – свій маленький 

майданчик… Чим далі – тим складніше стає з позапартійністю та пріоритетом громадськості 
над політиками, яку декларують організатори. 

За групою депутатів «Батьківщини» звіддаля зацікавлено спостерігає колишній нардеп, а 

тепер «убивця депутатів» Юрій Кармазін. Чинні народні обранці намагаються обійти його по 

максимально віддаленій траєкторії. 

Найбільша увага – до Віталія Кличка. Об’єктивно, він – головна зірка цього вечора. 

– Якщо нас буде п’ять тисяч, ми програємо! Якщо сто тисяч – перемога буде за нами! 

Тому кожен з вас – ви, ви і ви, - Кличко слухняно повторює Луценкові тези і на манер 

американських політиків тицяє пальцем у людей перед собою, - маєте покликати на Майдан 

усіх своїх рідних і знайомих… 

Кличкові аплодують. Він обіцяє, що незабаром прибуде також його молодший брат. 
Можливість узяти автографи, а може і сфотографуватися з обома Кличками викликає у частини 

присутніх щирий захват. 

…хтось із натовпу кидає звинувачення у тому, що лідер «Удару» прийшов на Майдан 

попіаритися. 

– Саме так, мені потрібно підвищувати впізнаваність, – вдало віджартовується Кличко. 

Його соратники починають скандувати «Банду геть!», і найбільш рейтинговий політик 

країни (так соціологи кажуть! - О.Б.), озираючись по боках, підхоплює гасло. 

Трохи віддалік, не відволікаючись на Кличка, проводить політінформацію лідер 

«Свободи» Олег Тягнибок. 

– Події, які відбуваються, можуть бути хорошим підґрунтям для формування 

передреволюційної ситуації. Але я не знаю, чи нам вдасться акція 24 листопада. Я не знаю, чи в 

суспільстві зараз є бажання виходити і протистояти до кінця. Ми кликали людей під Київраду, 

щоб відстояти вибори мера – люди не прийшли, - лідер «Свободи» не дуже оптимістичний 

щодо розвитку ситуації. Чи просто реалістичний? При цьому Тягнибок, як і інші лідери, 

повторює тези «зателефонуй рідним та друзям» та про сто тисяч. 

– А ви будете об’єднуватися з рештою опозиції? Єдності треба, єдності, - до Тягнибока 

приступає прибічник ідеї єдиного кандидата на виборах 2015 року. 

– Послухайте, яка єдність? - Тягнибок відверто дратується. - Ми різні політичні сили з 
різними програмами і цілями. 

Депутати від «Свободи» та прихильники партії, які стоять довкола, починають згідливо 

кивати головами… 

Пізніше, у своєму виступі Олег Тягнибок доведе, що програми таки справді різні: 

– Усі ці розмови, що ми зараз вийдемо на Майдан і все вирішимо без політики – повірте 

мені – це велика провокація. Без політики політиків Азарова та Януковича ми не переможемо. І 
якщо ви собі думаєте, що може бути по-іншому, ви глибоко помиляєтеся. Не треба шукати 

ворогів один в одному. І тоді рано чи пізно цей човен бандитської влади нам вдасться 

розхитати. 

Близько першої години ночі з’являється Володимир Кличко. 

– Так, Володя – виступай або українською, або англійською, - кричать йому з натовпу. 

Московський тріумфатор довго розбирається у принципах роботи гучномовця, після 

чого починає говорити. Російською, зрозуміло. 

– Багатьом з нас не треба пояснювати, що таке європейські стандарти: класна медицина, 

відмінна освіта, для отримання довідок і дозволів немає жодної бюрократичної системи, немає 
корупції. Я впевнений, це відчули усі ви, інакше вас не було б на цій площі, - Володимир 

Кличко, який довго уже живе на Заході, безумовно, знає, про що каже. 
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Згодом на імпровізованій трибуні Майдану лідери опозиції знову зійдуться разом. Що, 

безумовно, добре. Погано, однак, що їх соратники влаштують справжній партійний парад. 

Особливо стараються молоді депутати від «Удару». 

Близько другої ночі лідери опозиції закликають людей розійтися. 

– Наше завдання – не проявити особистий героїзм, нам потрібно, щоб нинішні три тисячі 
завтра перетворилися у тридцять, а у неділю – у сто тисяч, - переконує людей Луценко. 

Його починають перекрикувати у другий гучномовець, закликаючи людей не йти. 

Врешті, Луценко здається. 

– Хто хоче, може залишитися, - каже під скандування «Стоїмо! Стоїмо!». 

Близько півтисячі залишилося у дощ стояти до ранку. Активісти повідомляють, що 

Майдан-2013 почав формувати органи самоуправління та займатися організаційними справами 

– доставкою їжі, встановленням наметів тощо… 

http://lb.ua/news/2013/11/22/242372_sto_tisyach.html 

Блоги 

Андрій Парубій: «Йду на Майдан!»  

pravda.com.ua 

Йду на Майдан! Вже! Зараз! Є дні, які визначають майбутнє держави. Сьогодні такий 

день. Якщо будемо байдужими, як тоді пояснити нашим дітям, що ми зрадили їхнє майбутнє? 

Дев'ять років тому в цей вечір я поїхав на Майдан. І йду зараз. Конкретного плану дій нема. Там 

зустрінусь з побратимами і прийму рішення. До зустрічі! 

http://blogs.pravda.com.ua/authors/parubiy/528e5a2289542/ 

Сергій Каплін: «До Европы - три остановки метро»  

lb.ua 

В течении нескольких лет мы добиваемся европейского выбора Украины. На этом пути 

пережили все: немыслимые переговорные карусели, миссии, псевдо подготовку к псевдо 

референдум, геополитический шпагат Президента, компромиссы на которые пошла оппозиция, 

Юлины письма. 

Все это было и много чего будет: от европартизанщины до гражданской войны. Мы 

смотрим на все это, кто со своего места в парламенте, кто с кресла возле телевизора, смотрим 

уже добрый год. А решение, по моему, на поверхности: до Европы всего пару остановок метро. 

Киевляне должны проснуться и проехать пару остановок до Европы. 100 000-ая армия 

украинских проевропейцев за сутки решит проблему евроассоциации и, потом, 

евроинитеграции. Сила власти надуманна и хрупка. Это издалека она выглядит более менее 

угрожающе. Подойдите ближе, загляните под шлем беркутовца, послушайте их разговоры, вы 

услышите что режим тает как грязный снег. 

Президент ведет переговоры с Европой, с Россией, переговоры об инвестициях и 

кредитах, газе и стандартах. Такова версия Администрации и его пиарщиков. Главный предмет 
вокруг которого развернулся переговорный процесс - это инвестиции в диктатуру, ее импорт. 
Янукович хочет получить франшизу на диктатуру и тиранию. Путин и Лукашенко готовы ему 

гарантировать эти условия. Возобновленное СССР станет "клеткой Путина" для Украины и 

украинцев, для действующей власти это удобно и спасительно. 

От тебя зависит история целой Европы: от Украины до Германии или Франции, от тебя 

зависит судьба демократии. Ведь поворот в мировой политике связанный с реанимацией 

красной империи приведет к очередной полярности, к новой холодной войне. Ты, как это не 

странно звучит, можешь сейчас выйти из дому, купить жетон и проехав пару-тройку остановок 

до майдана, спасти мир от очередного витка насилия и возможной войны. 
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Я мечтаю о том, что бы через пару лет, молодая семья, выбирая место для проведения 

отдыха как нибудь сказала: может проведем это лето в Европе, в Киеве. Не устаю повторять эту 

мечту, хочу что бы вы "заразились" ею. К ней такой короткий путь, впервые в истории нашей 

страны так мало нужно для начала новой Украины. Сделай это! Встань и иди. 

http://blogs.lb.ua/sergiy_kaplin/242368_evropi_tri_ostanovki_metro.html 

Микола Томенко» «Мрія Януковича про свою владу перемогла мрію українців про 

своє майбутнє»  

корреспондент.net 

Як говорять найближчі соратники та радники Віктора Януковича, він розглядав Угоду з 
ЄС як можливість зберегтися при владі як мінімум до 2020 року та отримати кошти для того, 

щоб цю владу утримати. Тоді йшлося про можливість взяти у Європи кредити для того, щоб 

через соціальні інвестиції перемогти на президентських виборах. 

Коли стало зрозуміло, що європейці дають гроші не на президентські вибори, а на 
реформи і зміни в Україні, переміг російський формат, де думання В. Путіна близьке до 

думання В. Януковича. Адже там дають гроші на те, щоб Україна не була європейською 

державою, а перебувала у системі впливу Росії. 

Саму тому, як інформують джерела, віце-прем’єр-міністр Ю. Бойко зараз виписує з 
Газпромом додатки на Угоду про зменшення ціни на газ для України, а також планується 

підписання низки угод щодо отримання кредитів з боку Російської Федерації. 

Зрозуміло, що за таких обставин Україна як мінімум до 2016 року залишається країною, 

яка втратила черговий шанс на європейський вибір та реформи. 

Отож, мрія Януковича про свою владу та гроші перемогла мрію українців про своє 
майбутнє. 

http://blogs.korrespondent.net/celebrities/blog/mtomenko/a125062 

Телебачення і радіомовлення 

Опозиція погрожує Януковичу імпічментом за провал євроінтеграції  
5 канал, Час новин 

Яніна СОКОЛОВА, ведуча: Імпічменту Президента і відставки уряду вимагає опозиція у 

парламенті. Усе – через призупинення євроінтеграційного курсу України. Поки лідери фракцій 

перебували на нараді у спікера, опозиціонери під час вечірнього засідання заблокували 

парламентську трибуну. Вимагали, аби до Верховної ради прийшов Президент України та 

Прем’єр-міністр. Причому в "УДАРі" наполягали, щоби перші особи держави відзвітували у 

сесійній залі сьогодні. У "Батьківщині" були готові слухати їхні пояснення завтра. Утім, згоди 

так і не дійшли, тож вечірнє засідання закрили. Тим часом, у Партії регіонів заявили, що 

розпорядженням уряду Київ хотів подати сигнал Брюсселю, що вимагає певних гарантій, 

отримуючи фінансові збитки через жорстку політику з боку Росії. У партії влади пропонують 

або ж надати Україні дешевий кредит, або ж відновити співпрацю з Міжнародним валютним 

фондом. 

Арсеній ЯЦЕНЮК, лідер фракції "Батьківщина": "Якщо Віктор Янукович відмовляється 

підписувати угоду про асоціацію – це не просто державна зрада, це підстава для імпічменту 

Президента, а по відношенню до Прем’єра Азарова – це пряма підстава відставки всього складу 

Кабінету міністрів". 

Віталій КОВАЛЬЧУК, народний депутат, УДАР: "Ми з вами зараз є свідками того, що 

Азаров скоїв державний злочин. Він та уряд реально перевищили службові повноваження". 
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Володимир ОЛІЙНИК, народний депутат, Партія регіонів: "Ми не торгуємося, ми не 

стоїмо на базарі і розповідаємо, хто нам дасть більше. Ми говоримо про кредит, про який вже 

говоримо 3 роки, і хотіли б, щоб нас почули. І почули, чому не можемо ми тарифи підняти". 

Риба гниє з голови: початок кінця євроінтеграційного шляху зародився у Верховній 

Раді  

Віталій ГАЙДУКЕВИЧ, ведучий: Ну а почався демонтаж домовленостей щодо асоціації 
провалом євроінтеграційної роботи у Верховній Раді. 

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: Євромісія покидає в обідню пору Верховну Раду. Ні 
з чим, але зі словами – місію Кокс і Квасневський не припиняють. 

Олександр КВАСНЕВСЬКИЙ: "Работаем. Пока работаем. Не завершили работу ничего". 

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: Вони знову обіцяють повернутися. Те, що вже 

охрестили провалом, вони все ще терпляче чекають. До саміту тиждень, але чіткої відповіді про 

свою готовність Україна досі не дала. Хоча, схоже, у Європі цю відповідь уже знають. Ця 

відповідь майорить червоним "ні". Особливо після заяв Кабміну Азарова про призупинення 

єврокурсу. Так виглядає парламент у вечірню пору: Рада заблокована, а опозиція заявляє про 

державний заколот. 

Арсеній ЯЦЕНЮК, лідер фракції "Батьківщина": "Це не просто державна зрада, це 

підстава для імпічменту президента! А по відношенню до прем'єра Азарова, це пряма підстава 

відставки всього складу Кабінету міністрів України!" 

Руслан КОВАЛЬЧУК, народний депутат, УДАР: "Азаров скоїв державний злочин. Він та 

уряд реально перевищили службові повноваження" 

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: Після цих подій надвечір з’явилося інтерв'ю 

Олександра Квасневського польському телеканалу: євромісію на цьому припиняють. Угоду 

України із ЄС у Вільнюсі підписано не буде. А зранку цього дня від Ради було так багато 

очікувань. 

Олександр КВАСНЕВСЬКИЙ: "A lot of expectations". 

Журналіст: "Do you think that Timoshenko law will be adopted?" 

Олександр КВАСНЕВСЬКИЙ: "We'll see". 

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: Спікер Ради бажав європейцям плідності. 

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради: "Квасневський та пан Пет Кокс. Давайте 

привітаємо їх, побажаємо плідного відвідування. 

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: А Рада демонструє повний провал. Перший 

євроінтеграційний закон – про вибори – не став прикладом. На відміну від цього дружного "за", 

жоден із шести законопроектів про долю Тимошенко не набрав необхідної кількості голосів, як 

не закликали автори. 

Анжеліка ЛАБУНСЬКА, народний депутат, позафракційна: "Давайте ми не будемо 

робити вигляд, що ми сьогодні приймаємо закони щодо лікування засуджених за кордоном". 

Сергій МІЩЕНКО, народний депутат, позафракційний: "Це ключі до дверей Європи". 

Арсеній ЯЦЕНЮК, лідер фракції "Батьківщина": "Я звертаюсь зараз тільки до Віктора 

Януковича, який повинен дати вказівку своїй партії і своїй більшості – проголосувати за закони, 

які дають можливість Україні стати гідним асоційованим членом Європейського Союзу". 

Ганна ГЕРМАН, народний депутат, ПР: "Ніхто, жоден президент в світі не дає вказівок 

парламенту, Арсенію Петровичу. Це вам від мене маленький урок демократії". 

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: Провалили усе. Із "регіоналів" за законопроекти 

щодо долі Юлії Тимошенко голосує лише один – Нестор Шуфрич. 

ОЛІЙНИК В. М., фракція Партія регіонів: "Закликаємо до роботи в робочій групі. 
Продовжуйте шукати компроміс". 

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: Далі парламент впадає у ступор. Перемови і наради, 

після яких євромісія залишила Раду. Та перед тим була примарна надія – вона у руках спікера. 
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На цих кадрах Рибак демонструє "регіоналу" Єфремову записку із таким змістом: "Дорогой 

Владимир Васильевич, надо принять 3599 в первом чтении. Сделайте все, что можно, чтобы в 

этом убедить". 

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: Законопроект 3599 – це саме той, над яким тиждень 

працювала робоча група. Повправлявшись у взаємних образах, її члени так і не змогли 

виробити механізм звільнення Тимошенко, зосередившись на усіх в’язнях країни і заплутавши 

одне одного, журналістів і представників Європи. Після четвергових подій самі члени робочої 
групи не бачать доцільності в її існуванні. До саміту у Вільнюсі Рада працюватиме один день у 

пленарному режимі. У п’ятницю опозиція хоче почути у цій залі із поясненнями як мінімум 

прем'єра. Бо президент вважає – ми досі йдемо до Європи. 

Євроінтеграція стоп!  

ICTV, Факти 

Олена ФРОЛЯК, ведуча: Отже не Верховна Рада, яка сьогодні збиралася ухвалювати 

євроінтеграційні законопроекти, а український уряд став ньювсмейкером. О 4-й годині дня 

сьогодні була розповсюджена сенсаційна заява про призупинення процесу підготовки до 

укладання Угоди про асоціацію з Євросоюзом. У відповідному розпорядженні сказано, що 

зроблено це винятково заради національних інтересів. Документ ухвалено з метою 

детальнішого вивчення заходів, які Україна має виконати для відновлення втраченого 

потенціалу, і пожвавлення виробництва, і заради поновлення співпраці з Росією та іншими 

країнами СНД. Згідно з розпорядженням, відповідні Міністерства мають запропонувати 

Євросоюзу та Росії тристоронню комісію для опрацювання всіх цих проблем. Буквально вчора 

Прем’єр Азаров в Санкт-Петербузі заявляв, що 2013-го Україна зменшила на чверть товарообіг 
з країнами СНД. І це країна боляче переживає. Заяву Кабміну уряду озвучив журналістам 

заступник глави Миколи Азарова Юрій Бойко. 

Юрій БОЙКО, віце-прем’єр-міністр України: "Анализ ситуации проходил весь 

последний месяц. Ситуация анализировалась со всех точек зрения – с экономической. 

Сициальной, политической. Водночас в економічному плані ми не отримали чіткого сигналу з 
боку наших європейських партнерів, що ті втрати в торговельно-економічному обсягах, які ми 

отримали за останні 4 місяці, будуть компенсовані". 

Олена ФРОЛЯК, ведуча: Міністр закордонних справ Швеції Карл Більд заяву 

українського уряду про при зупинку підготовки Угоди про асоціацію назвав результатом 

брутального тиску Кремля. Натомість Президент Росії Володимир Путін заявив, що готовий 

взяти участь у тристоронніх перговорах Росії-Україна-ЄС. Однак вони мають прийти до 

укладання асоціації нашої держави з Євросоюзом. Останні події в Україні завернули додому 

єврокомісара Штефана Фюле. Його візит терміново скасовано. А колишній Президент Польщі 
Олександр Квасневський, активний лобіст України на шляху до Європи, вже заявив, що Угоди з 
Україною Євросоюз не підпише. А його місія в нашій державі згортається. В українській 

опозиції розпорядження Кабміну назвали зрадою і підставою для імпічменту Президента та 

відставки уряду. В партії "УДАР" вважають, що уряд перевищив свої повноваження, 

здійснивши державний злочин. Усі ці заяви прозвучали в сесійній залі одразу після 

оприлюднення резонансного розпорядження Кабінету міністрів. 

Кореспондент: Євроінтеграція стоп! Вдарили по гальмах голосуванням лікувальних 

законопроектів щодо Юлії Тимошенко. Усі 6 провалили. На позицію регіоналів не вплинули 

навіть аргументи про слід в історії. 

Сергій МІЩЕНКО, народний депутат України, позафракційний: "Думайте, як після 

цього ви вляпаєтеся в історію". 

Кореспондент: Ганна Герман весь час переконувала, що Віктор Янукович увійде в 

історію як євро інтегратор. Нині змінила акценти. Каже – що Президент і так європейський 

політик. Бо не може тиснути на парламент, навіть на власну фракцію. 
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Ганна ГЕРМАН, народний депутат України, фракція Партії регіонів: "В Європі 
Президенти не дають парламентам вказівку. В Європі парламенти є незалежними гілками 

влади. і саме до таких стандартів ми повинні прагнути". 

Кореспондент: Законопроекти щодо Тимошенко провалювали у присутності євро 

посланців Кокса та Квасневського. "Ударівці" закликали Європу покарати українських 

високопосадовців. 

Ірина ГЕРАЩЕНКО, народний депутат України, фракція партії "УДАР": "Прийшов час 

вводити санкції проти тих, хто сьогодні гальмує європейську інтеграцію України. Ці люди 

говорять про якісь економічні збитки. Так ось давайте порахуємо, які економічні збитки 

сьогодні несе Україна і Європейський союз через оцих людей, які загальмували європейську 

інтеграцію". 

Кореспондент: Пет Кокс та Олександр Квасневський покидали парламент мовчки. Лише 

сказали, що місія продовжується. Обіцяли повернутися у п’ятницю. До поки в порядку денному 

не буде законопроектів про реформу прокуратури та лікування Юлії Тимошенко, в опозиції 
законотворчий целібат. Фракції меншості не голосували навіть за власні законопроекти. Бойкот 

голосування не налякав регіоналів. Олександр Єфремов прямо натякнув, що їм не до Європи. 

Проблеми з Росією призвели до зупинки підприємств та проблеми із перетином кордону. 

Європа не чує України, - скаржаться регіонали. 

Олександр ЄФРЕМОВ, лідер фракції партії регіонів: "И когда мы столкнулись с рисками 

довольно серьезными экономического характера, на все мои вопросы к представителям миссии 

Кокса-Квасневского я не слышу ни одного ответа практичного в этом направлении. А слышу 

только одно, что мы должны принять закон о лечении". 

Кореспондент: Попри Песимістичну риторику, рішення уряду виявилося повною 

несподіванкою. Микола Азаров призупинив підготовку до Вільнюського саміту. Україна взяла 

курс на Митний союз. Таке розпорядження опозиції назвала не інакше, як державною зрадою, і 
зажадала відставки Миколи Азарова. 

Арсеній ЯЦЕНЮК, лідер фракції ВО "Батьківщина": "Ми вимагаємо негайно Азарова 

завтра вранці до українського парламенту. Я хочу ще раз зазначити – якщо Віктор Янукович 

відмовляється підписувати Угоду про асоціацію, це просто державна зрада, це підстава для 

імпічменту Президента. А по відношенню до Прем’єра Азарова – це пряма підстава відставки 

всього складу Кабінету міністрів України". 

Кореспондент: Регіонали впевнені, що трагедії не сталося. Це не зупинка, а лише пауза. 

Володимир ОЛІЙНИК, народний депутат України, фракція Партії регіонів: "Ніхто 

такого вам не говорить. Я ще раз кажу – час є, ми ведемо переговори. Ну ми акцентували увашу 

наих партнерів на осевої іншої проблеми, якої не було коли и складали так званий список 

Фюле". 

Віталій КЛИЧКО, лідер фракції партії "УДАР": "Я тільки що розмовляв з паном Фюле, 

де він дійсно шокований, як інші представники європейських держав. Дійсно, дуже 

обескуражений цією новиною". 

Кореспондент: Пауза затягнулася. Лідери фракцій пішли радитися, і звідти не 

повернулися. Вечірнє засідання закрили. 

Ирина Фарион, оказывается, член двух партий - "Свободы" и КПСС  

Интер, Подробности 

Анастасия ДАУГУЛЕ, ведущая: Ирина Фарион, оказывается, член двух партий - 

"Свободы" и КПСС. Львовские коммунисты заявили: она их ряды не покидала. Подробнее - 

Кристина Гашенко. 

Кристина ГАШЕНКО, корреспондент: Вчера ближе к вечеру во Львове появились вот 

такие плакаты – нардеп Ирина Фарион рядом с Лениным. Внизу подпись - КПСС. Кто 

изготовил и расклеил - неизвестно. Это единственные плакаты, на которых изображена Фарион. 
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Большинство были расклеены в подъезде ее дома. Правда, провисели они несколько часов. Во 

Львове говорят: это месть за ложь нардепа. Нужно было сразу сознаться: коммунисткой – была. 

Наталья, жительница Львова: "Людина має казати хоча б малесенький так на мізінчик 

якоїсь правди". 

Владимир, житель Львова: "Вона могла сказати: так, я була, я признала. Або щось в 

такому плані". 

Анатолий РОМАНЮК, политолог: "Якщо людина перший раз сказала неправду, то є 
висока ймовірність того, що вона і в інші рази може сказати неправду". 

Кристина ГАШЕНКО, корреспондент: После вчерашнего скандала Фарион все-таки 

призналась в своем коммунистическом прошлом – в эфире львовской радиостанции. 

Ирина ФАРИОН, народный депутат Украины: "У 1988 році винятково із мотивів 

науково-кар'єрного зростання я вступила у це лайно. А в 1989 році, відразу за рік я із цього 

лайна вийшла". 

Кристина ГАШЕНКО, корреспондент: И это – тоже ложь. Член львовского обкома КПУ 

заявил: Ирина Фарион до сих пор является коммунисткой. И позорит партию. 

Александр КАЛЫНЮК, член Львовского обкома Компартии Украины: "От що входила, 
то оприлюднені із її заявами, із її підписами. Все це є. А от що виходила – немає". 

Маркиян ЛОПОЧАК, председатель Львовской городской фракции ВО "Свобода": "Як і 
будь-яка заява комуністів, є чергова маячня. От і все". 

Кристина ГАШЕНКО, корреспондент: В начале декабря, на пленуме, львовские 
коммунисты планируют исключить пламенную орлицу из своих рядов. 

Україна змінює вектор руху  

ТВі, Сьогодні 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведучий: Україна змінює вектор руху. Уряд призупинив усі 
євроінтеграційні процеси. Офіційний Київ каже, що готовий по-новому подивитися на Москву. 

Саме такі заяви сьогодні пообіді пролунали від українських політиків. Так Прем’єр Микола 

Азаров своїм розпорядженням призупинив підготовку до саміту у Вільнюсі. Влада переконує – 

все це робиться з міркувань державної безпеки. Не забарилися із відповіддю і в Європі. Так 

речник дипломатичної місії ЄС повідомив, що візит єврокомісара Штефана Фюле, який мав 

прилетіти в Україну в четвер, скасовано. Чи означає це кінець євроінтеграції України – 

з’ясовував Андрій Засаднюк. Андрію, привіт. Розповідай. 

Андрій ЗАСАДНЮК, кореспондент: Дякую, Андрію. Дійсно сьогодні уряд України 

призупинив євроінтеграцію. Кажуть – вона аж надто зіпсує відносини із країнами СНД. 

Натомість урядовці наказали готуватися до поглибленої співпраці із пострадянським 

простором. Прем’єр-міністр хоче наступного року підписати нову розширену Угоду про вільну 

торгівлю з ними. Хоча сам сьогодні скаржився на постійні порушення поточних домовленостей 

про торгівлю з СНД та перепони з боку Росії. 

Із розпорядження Кабміну №905-р від 21.11.2013: "З метою вжиття заходів щодо 

забезпечення національної безпеки України більш детального вивчення та опрацювання 

комплексу заходів, які необхідно здійснити для відновлення втрачених обсягів виробництва та 

напрямів торговельно-економічних відносин з Російською Федерацією та іншими державами – 

членами Співдружності незалежних держав, формування належного рівня внутрішнього ринку, 

призупинити процес підготовки до укладання Угоди про асоціацію між Україною та 

Європейським союзом". 

Андрій ЗАСАДНЮК, кореспондент: Нов. Угода з СНД має передбачити поступове 

скасування експортних мит, доступу України до газопроводів Центральної Азії, та вільний 

ринок не лише товарів, а й послуг. Крім того, Кабмін вирішив. Що перспективи євроінтеграції 
Україна буде обговорювати спільно з Росією. Прем’єр доручив готуватися до створення 

тристоронньої комісії ЄС-Україна-Росія. Володимир Путін на рішення Кабміну про 
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тристоронню комісію відрегував на диво швидко, майже одночасно прозвучала його заява про 

готовність до такої співпраці. Каже – проти євроінтеграції України загалом не проти. Але 

радикально буде протидіяти інтеграції із НАТО. Як виявилося – причина відмови від 

євроасоціації зовсім не питання Тимошенко, а економіка. В уряді визнали – не вдалося 

домовитися з європейцями про гарантії відкриття їхніх ринків для наших товарів. 

Юрій БОЙКО, віце-прем’єр-міністр України: "Ми не отримали чіткого сигналу з боку 

наших європейських партнерів, що ті втрати в торговельно-економічному обсягах, які ми 

отримали за останні 4 місяці, будуть компенсовані надходженням від нових ринків, від нових, і 
постачань нашої продукції на нові ринки в Європу. При чому, уряд не ставив питання про 

надання якихось грошових допомог, як це було, скажімо, з Грецією або іншими країнами 

Європейського союзу. ми ставили питання по заміщенню і компенсації тих втрат, які ми 

отримали останні 4 місяця, втрачаючи обсяги торговельні з країнами СНД, ми ставили питання 

про заміщення на ринках Європейського союзу. І на жаль, ми чіткого сигналу про те, що таке 

буде, не отримали". 

Андрій ЗАСАДНЮК, кореспондент: В Європі шоковані. Про це сьогодні сказав 

єврокомісар Штефан Фюле. Він уже скасував запланований візит в Україну. Каже – не розуміє, 
як після такої довгої співпраці можна на стільки різко від неї відмовлятися. Утім чиновник 

запевнив – Європа свої зобов’язання перед Україною зберігає та готова до компромісів. А От 
Олександр Квасневський в інтерв’ю польському телеканалу сьогодні сказав – підписання Угоди 

у Вільнюсі не буде. Проте він разом із Петом Коксом у своїй заяві закликав Януковича 

продовжити розпочаті реформи та не звертати з європейського шляху. А тим часом європейські 
експерти уже припускають, що в Брюсселі після цього з Віктором Януковичем ніхто не захоче 

співпрацювати, і будуть чекати на зміну влади. 

Стівен БЛОКМАНС, Центр досліджень європейської політики: "Янукович та його уряд 

не продемонстрували такої прихильності Угоді про асоціацію та майбутнім тісним відносинам з 
ЄС, про яку вони говорили раніше. Зробити наступні раунди переговорів про поліпшення 

відносин ЄС і України більш продуктивними допоможуть інші уряд і інший Президент". 

Андрій ЗАСАДНЮК, кореспондент: Опозиція вже назвала дії уряду державною зрадою. 

Депутати сьогодні заблокували трибуну парламенту. Вимагали заслухати пояснення Януковича 

та Азарова у парламенті. Спікер Володимир Рибак пообіцяв, що завтра уряд буде звітувати у 

повному складі. А опозиціонери вже пообіцяли зареєстрували завтра проект постанови про 

відставку уряду Азарова. А Президенту пригрозили влаштувати імпічмент. 

Арсеній ЯЦЕНЮК, голова фракції ВО "Батьківщина" у ВР: "Якщо Віктор Янукович 

відмовляється підписувати Угоду про асоціацію, це не просто державна зрада, це підстава для 

імпічменту Президента. А по відношенню до Прем’єра Азарова – це пряма підстава відставки 

всього складу Кабінету міністрів України. Є закон Про основи внутрішньої і зовнішньої 
політики, який повинен виконувати і Президент, і Прем’єр-міністр". 

Андрій ЗАСАДНЮК, кореспондент: На відмову від євроінтеграції Кабмін наштовхнули 

ще й проблеми з Міжнародним валютним фондом. Від самого ранку урядовців переймалися як 

спланували новий бюджет за умов падіння промислового виробництва і скорочення експорту. 

Зарадити може черговий транш кредиту МВФ. Проте компромісу з кредиторами урядовці 
досягти не можуть. Адже окрім іншого, не хочуть підвищувати та рифи на газ для населення, і 
заморожувати зростання зарплат. 

Микола АЗАРОВ, Прем'єр-міністр України: "Умовою підвищення тарифів на газ і 
отоплення для населення приблизно на 40%. Обязательство замораживания базовой заработной 

платы, минимальной заработной платы, общеноминальной заработной платы та текущем рівні. 
Существенное сокращения расходов на бюджетные цели, снижения субсидий в энергетике, 
постепенное свертывание, освобождения от НДС для сельского хозяйства и других отраслей. Та 

інші умови". 

Андрій ЗАСАДНЮК, кореспондент: Тож поки грошей від Міжнародного валютного 

фонду немає, уряд розраховує втриматися на плаву за рахунок збільшення експорту у країни 
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пострадянського простору. Імовірно, що нові кредити Прем’єр розраховує теж брати у Росії. 
Андрію. 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведучий: Дякую, Андрію. Це був Андрій Засаднюк, який 

розповів про те, що уряд Миколи Азарова призупинив усі євроінтеграційні процеси в Україні. 

Асоціації не буде. Євросоюз не підпише її у Вільнюсі 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведучий: Асоціації не буде. Євросоюз не підпише її у Вільнюсі. 
Про це заявив член моніторингової комісії Європарламенту Александр Квасневський. Саме так 

він прокоментував рішення уряду Азарова про призупинення підготовки до підписання 

асоціації, і додав – це рішення виникло у згоді з Росією. Також він повідомив, що їхня з Петом 

Коксом місія завершилася. 

Александр КВАСНЕВСЬКИЙ, член моніторингової місії Європарламенту: "На саміті у 

Вільнюсі її не підпишуть. Це, власне, прохання про перерву в домовленостях для 

впорядкування економічних справ В Україні. Наступного тижня представимо звіт 

Європарламенту. Місія закінчується. Шкода, що закінчується без такого фіналу як підписання 

Угоди. Це рішення українського уряду, а не Європи". 

Верховна Рада ухвалила зміни до виборчого законодавства  

УТ-1, Підсумки дня 

Любов ДОБРОВОЛЬСЬКА, ведуча: Верховна Рада ухвалила зміни до виборчого 

законодавства. Це – один із трьох проблемних євроінтеграційних законів. На порядку денному 

– було й шість законопроектів про лікування ув'язнених за кордоном. Утім вони не набрали 

необхідної кількості голосів. У Верховній Раді були присутні представники місії 
Європарламенту Пет Кокс та Олександр Кваснєвський. Робоча група продовжує обговорювати 

спірні питання щодо лікування ув'язнених. 

Держбюджет-2014 має бути максимально збалансованим і сприяти розвитку 

провідних галузей економіки 

Любов ДОБРОВОЛЬСЬКА, ведуча: Держбюджет-2014 має бути максимально 

збалансованим і сприяти розвитку провідних галузей економіки. На цьому наголосив Прем'єр-

міністр під час засідання Кабміну. Урядовці аналізували ситуацію в економіці за рік і 
визначалися із тим, як долатимуть негативні тенденції, що склалися на багатьох підприємствах. 

За статистикою, протягом року відбувся значний спад у промисловому виробництві і як 

наслідок – втратила позиції будівельна галузь. За завданням Миколи Азарова, уряд відкоригує 
макроекономічні показники під час підготовки проекту бюджету на наступний рік і виконає всі 
заходи для відновлення пром-виробництва. 

Микола АЗАРОВ, Прем'єр-міністр України: "Ми повинні визначити абсолютно 

реалістичні показники бюджету 2014 року і увійти в новий рік з затвердженим фінансовим 

планом держави, адже саме збалансований бюджет є визначальним інструментом виправлення 

економічної ситуації. Головний фактор цієї ситуації – перш за все, скорочення обсягів 

промислового виробництва і пов'язане з цим зменшення обсягів будівельних робіт". 

Когда в Украине стало известно, что ассоциации не будет, Виктор Янукович в 

австрийской столице убеждал, что альтернативы евроинтеграции нет  
ТРК "Украина", События 

Елена КОТ, ведущая: В тот момент, когда в Украине стало известно, что ассоциации не 

будет, Виктор Янукович в австрийской столице убеждал своего коллегу, альтернативы 

евроинтеграции нет. 

Андрей КУЗАКОВ, корреспондент: Визит Президента Виктора Януковича в Австрию 

последний перед саммитом в Вильнюсе. До возможного подписания соглашения об ассоциации 

с ЕС чуть больше недели. Эта встреча должна была расставить все точки над и. У 

императорского дворца толпы туристов. Среди них встречаются и россияне. 
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Валентина КАДУШКИНА, туристка: «А я считаю, что Украина должна дружить с 

Россией и жить так, как прежде мы жили, в мире». 

Андрей КУЗАКОВ, корреспондент: Гости из Нидерландов другого мнения. 

Ян ЛАУЗЕР, турист: «Украина должна быть с Европой. Это часть Европы. Так бы для 

всего мира было бы лучше». 

Андрей КУЗАКОВ, корреспондент: Только экономика, никакой политики. Австрийский 

президент Хайнц Фишер ни разу не упоминал о Тимошенко. Лишь подчеркивал, как не много 

осталось сделать Украине ради ассоциации с ЕС. 

Хайнц ФИШЕР, президент Австрии: «Вы взошли на гору высотой в несколько 

километров и до верхушки осталось каких-то метров 50, которые часто требуют самых 

больших усилий». 

Андрей КУЗАКОВ, корреспондент: На аллегории коллеги Янукович ответил уже на 

украино-австрийском бизнес-форуме. 

Виктор ЯНУКОВИЧ, Президент Украины: «Альтернативи реформам в Україні, 
альтернативи європейської інтеграції не існує. Можливо є тимчасові складнощі. Можливо на 

якомусь етапі сходження до тієї вершини погода несприятлива, яка перешкоджає». 

Андрей КУЗАКОВ, корреспондент: Впрочем, тут же заверил Президент, менять 

направление движения Киев не намерен. 

Прихильники євроінтеграції вийшли на Майдан  

Радіо Свобода  

Близько тисячі осіб вийшли пізно увечері 21 листопада на столичний майдан 

Незалежності на стихійну акцію протесту проти згортання курсу на євроінтеграцію. Серед 

учасників акції здебільшого студентська молодь а також громадські активісти, журналісти, 

опозиційні політики. Учасники акції наголошували на необхідності змусити українську владу 

не зривати підписання угоди про асоціацію з ЄС. 

Заклики зібратися на столичному майдані Незалежності з’явилися в соціальних мережах 

після того, як стало відомо про рішення уряду зупинити процес підготовки підписання угоди 

про асоціацію з ЄС. І вже близько десятої вечора на Майдані з’явилися перші групи людей  з 
прапорами України та Євросоюзу. Близько 23-ї на стихійному мітингу було вже близько тисячі 
осіб. Серед них і опозиційні політики, зокрема, віце-спікер парламенту Руслан Кошулинський. 

«Акція стихійно-запланована. Події, які відбуваються зараз у державі, спонукають 

людей вийти на протест – згадати, як це було колись. Як ситуація буде розвиватися? 

Сподіваємося, що вона буде розвиватися. З кожною хвилиною все більше людей. І це добре – 

люди не байдужі», – наголосив Кошулинський у коментарі Радіо Свобода. 

Тим часом, молодь студентського віку вишукувалася вздовж Хрещатика, скандуючи 

«Україна – це Європа!». 

 «Думаю, зараз є той момент, коли люди відчули, що політики їх зрадили – і все 

залежить від людей. Тут люди. Які не можуть сидіти вдома. І йдеться зараз не про політику, а 

про майбутнє країни. Бо в нас вкрали уже не шапку – у нас вкрали майбутнє», – коментує 

ситуацію Юрій Луценко. 

Згодом до учасників акції приєдналися лідери опозиційних політичних сил – Віталій 

Кличко та Арсеній Яценюк. Частина протестувальників рушила до адміністрації президента, 
але була зупинена кордонами міліцейського спецпідрозділу «Беркут» і повернулася на майдан 

Незалежності. 


